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Zápis č. 6  

ze zasedání Finančního výboru 

Zastupitelstva Olomouckého kraje  

ze dne 07. 12. 2021 

 

 

 

Přítomni – vzdálený přístup:   Omluveni: 

Předseda: Jurečka Marian, Ing.    Horák Pavel, Ing.   

Fidlerová Denisa      Rozehnal Jiří, Ing. 

Konvičková Jana, Ing.    Ston Pavel, Ing.   

Kosatík Ivan, RNDr.  

Kraicz Igor 

Lausch Ivo  

Lón Jaromír, Ing.        

Mazochová Hana, Ing.      Tajemník výboru: 

Moskal Ondřej      Balabuchová Jana, Ing. 

Moudrý Bohumil, Ing. 

Obrusník Michal, Ing. 

Potužák Zdeněk, Ing. 

Radiměřský Miroslav, Ing., Bc.   

Skyba Vilém, Mgr. 

Tichák Viktor, Mgr., Ph.D. 

Unzeitig Jaroslav 

      

 

 
 
 
 
 
Hosté: 
Suchánek Josef, Ing.   

Fidrová Olga, Mgr., MBA – stálý host na základě domluvy s předsedou FV 

Vlach Ivo, Ing. – vzdálený přístup 
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Program: 

1. Úvodní informace – zahájení 

2. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – rozpočtové změny  

3. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – plnění rozpočtu k 30. 9. 2021 

4. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů  

5. Poskytování finanční podpory z rozpočtu Olomouckého kraje – doplňující 

dokumenty (12.) 

6. Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – návrh rozpočtu  

7. Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2023-2024 

8. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – rozpočtové změny – DODATEK 

9. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s., II  

10. Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů – DODATEK 

11. Různé  

Ukončení zasedání 
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Zápis: 

1) Úvodní informace, zahájení 

Zasedání Finančního výboru zahájil Ing. Jurečka, který přivítal přítomné členy 

Finančního výboru a hosty – hejtmana Ing. Suchánka a Mgr. Fidrovou, MBA 

a Ing. Ivo Vlacha.  

Informoval členy o zaslaných materiálech včetně dodatečných materiálů, které byly 

rozeslány až v den konání videokonference, a to z důvodu jednání Rady 

Olomouckého kraje dne 06. 12. 2021.  

Následně přistoupil ke schválení programu zasedání Finančního výboru, k tomuto 

programu nikdo neměl připomínky, ani žádné dotazy. Program na zasedání 

Finančního výboru konaného dne 07. 12. 2021 byl jednohlasně schválen. 

Jako způsob hlasování byla opět zvolena forma pomocí ikonky „ruky“, kdy při výzvě 

k hlasování se členové vyjádří k danému typu hlasování – Pro/proti/zdržel se. 

Pro větší přehlednost bylo vždy provedeno ještě ústní potvrzení hlasování. 

 

2) Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – rozpočtové změny 

Úvodní informace k tomuto bodu podal Ing. Jurečka a následně předal slovo 

Mgr. Fidrové, MBA. Mgr. Fidrová, MBA uvedla, že přílohy č. 6, 7 a 8 

byly odsouhlaseny ROK a jsou předkládány k projednání na ZOK. Ve většině 

případů se jedná o navýšení příjmů, tzn. příjem ze smluvních pokut, příjmy od krajů 

na základě smluv o finanční spoluúčasti na organizaci LODM 2022 nebo snížení 

čerpání revolvingového úvěru u KB, a.s. o 100 mil. Kč z původních 400 mil. Kč 

na 300 mil. Kč. 

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 

Všichni členové hlasovali: pro 15 

 

3) Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – plnění rozpočtu k 30. 6. 2021 

Tento bod uvedl Ing. Jurečka a následně požádal o komentář Mgr. Fidrovou, MBA.  

Mgr. Fidrová, MBA uvedla, že se jedná o standardní materiál, příloha je mírně 

změněna, k porovnání je zde uvedeno meziroční srovnání rozpočtu OK se 

skutečností k 30. 9. 2020. Hospodaření Olomouckého kraje k 30. 9. 2021 skončilo 

kladným saldem, kdy skutečné příjmy převyšují výdaje o 627 165 tis. Kč a toto je 

zapříčiněno zejména pozitivním vývojem daňových příjmů a také částečně 

transfery, které přišly, ale nebyly doposud vyplaceny. Celkově objem výdajů 

koresponduje s 3/4 roku a činí 80,5%.  

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 

Všichni členové hlasovali: pro 16 
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4) Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů 

Další bod uvedl Ing. Jurečka a následně předal slovo Mgr. Fidrové, MBA, která 

tento bod následně okomentovala. Uvedla, že poslední splátka revolvingového 

úvěru, která byla řešena na ROK 06. 12. 2021 byla ve výši 73 429 tis. Kč 

a byla provedena z přijaté dotace. Vzhledem k tomu, že je revolving splácen 

z přijatých dotací, zůstává v této chvíli ke splacení částka cca 150 mil. Kč. 

Také doplnila, že revolvingový úvěr je v částce 1 mld. Kč, v letošním roce bylo 

zapojeno do rozpočtu 400 mil. Kč, bylo spotřebováno 300 mil. Kč, byl upravován 

o 100 mil. Kč tak, aby nevstupoval a zbytečně neovlivňoval dluhovou službu 

a z částky 300 mil. Kč, která byla načerpána, bylo zhruba 150 mil. Kč již vráceno. 

Samozřejmě toto má dopad do rozpočtu příštího roku a v letošním roce bylo 

z revolvingu načerpáno zhruba 55 mil. Kč na kofinancování, tzn., že je to částka, 

která se nebude splácet z přijatých dotací, ale kterou v případě čerpání k 31. 12. 

2023 by bylo nutné rozvrhnout do lineárních splátek - toto je nastaveno po dobu 

10 let.  

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 

Všichni členové hlasovali: pro 16 

 

5) Poskytování finanční podpory z rozpočtu Olomouckého kraje – doplňující 

materiály 

K tomuto bodu podala podrobné informace Mgr. Fidrová, MBA. Členům Finančního 

výboru sdělila, že tento materiál navazuje na projednávání Zásad pro poskytování 

finanční podpory z rozpočtu Olomouckého kraje, který byl již schválen ZOK. Byl 

vytvořen ucelený dokument zásad všeobecné podpory z rozpočtu Olomouckého 

kraje, který by měl být jednodušším a zastřešujícím dokumentem a jsou v něm 

obsaženy všechny druhy podpor včetně individuálních dotací, návratných 

finančních výpomocí, programových dotací atd. Přílohou tohoto materiálu jsou 

smlouvy k individuálním dotacím, vzorová žádost, smlouvy k návratné finanční 

výpomoci včetně žádosti, vzorový formulář vyúčtování a seznam předpokládaných 

dotačních programů/titulů.  

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 

Všichni členové hlasovali: pro 16 

 

6) Rozpočet Olomouckého kraje 2022 – návrh rozpočtu 

Tento materiál jako první okomentoval hejtman Ing. Suchánek, který informoval 

členy Finančního výboru o přípravě a tvorbě rozpočtu na rok 2022. Následně předal 

slovo Ing. Vlachovi, který podrobně prezentoval rozpočet Olomouckého kraje 

na rok 2022. Součástí prezentace byly informace ke struktuře rozpočtu, výchozí 
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situace let 2020 a 2021, proces tvorby rozpočtu, hlavní skupiny příjmů rozpočtu, 

hlavní skupiny výdajů rozpočtu, rekapitulace příjmů a výdajů, financování, 

ukazatele rozpočtové odpovědnosti a dluhové služby a další postup projednání. 

Ing. Vlach uvedl, že strukturu rozpočtu tvoří zkrácená verze materiálu – důvodovou 

zprávou a 7 přílohami, je rozdělen do jednotlivých oblastí, další přílohy obsahují 

detailní rozpad jednotlivých částí rozpočtu.  

Olomoucký kraj je na počátku letošního roku a pravděpodobně i ještě dnes 

nejzadluženějším ze všech krajů, v důsledku pandemie COVID došlo v loňském 

roce k propadu daňových příjmů cca o 530 mil. Kč. K tomuto popsal graf, který je 

možné vidět na webu monitoru veřejné správy MF, bohužel OK má jako jediný kraj 

tuto  „zelenou“ křivku (zadluženost) mnohem vyšší než „modrou“ křivku (hotovost 

na účtech), tzn. mnohem vyšší zadluženost než je hotovost na účtech (týká se 

stavu k 31. 12. 2020). Dále popsal grafické znázornění vývoje daňových příjmů 

Olomouckého kraje za období 2016-2021. K tvorbě rozpočtu dále uvedl, že 

probíhala v několika etapách dle oblastí. Uvedl, že mandatorní výdaje rostou velice 

nepříjmně, růst příjmů není dostačující, i když je narozpočtován růst daňových 

příjmů podle predikce Ministrerstva financí. První návrh rozpočtu generoval saldo 

cca – 3 mld. Kč, je předpokládán schodkový rozpočet ve výši 441 mil. Kč. Ale 

vzhledem k tomu, že v roce 2021 se podaří „předplatit“ splátku úvěru 250 mil. Kč, 

tak si tento schodek bude moci Olomoucký kraj dovolit. 

Co se týká důležitých změn v příjmech, byly tyto změny okomentovány v přesných 

číslech, dle predikce MF ČR rostly daňové příjmy proti schválenému rozpočtu 2021 

o 246 mil. Kč (tj. o 4,9%), největší pokles je u položky přijaté investiční transfery 

o 157 mil. Kč, celkem příjmy rostou o 54,5 mil. Kč. 

U výdajů byla promítnuta zjednodušená tabulka běžných výdajů, kde vysoký růst 

je u 2 významných kapitol – výdaje odborů (zejména z důvodu navýšení úrokových 

sazeb u úvěrů) a výdajů na dopavní obslužnost. Dále podal podrobný komentář 

k jednotlivým položkám běžných výdajů s následnou prezentací v grafech a 

tabulce, které byly součástí prezentace. Mezi důležité změny výdajů patří zejména 

růst výdajů celkově o 118,5 mil. Kč (nově tvořena rezerva na splacení úvěru SSOK, 

výdaje na úroky, mzdy úřadu, členský příspěvek pro ICOK), velký růst příspěvku 

na dopravní obslužnost o 166 mil. Kč, dotační tituly (rostou o 23 mil. Kč), příspěvky 

pro PO na odpisy (klesají o 74 mil. Kč), investice rostou o 61 mil. Kč.  

Dále byla popsána struktura financování s popisem jednotlivých položek, které 

se týkaly financování změn stavu na účtech, přijatých úvěrů celkem, spátek úvěrů 

celkem a celkového financování úvěrů. V kapitole fiancování je předpokládáno 

zapojení 500 mil. Kč z úvěrového rámce 1 000 mil. Kč, v roce 2021 dojde ke snížení 

dluhu o 514 mil. Kč oproti roku 2020. 

U ukazatelů plnění rozpočtové odpovědnosti je zřejmé, že odhady na příští roky 

jsou takové, že ukazatele rozpočtové odpovědnosti se budou mírně v Olomouckém 
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kraji zlepšovat. Odhad dluhové služby dle MF v současné době činí 13,35% 

(což nedosahuje asi 30% limitu, který by znamenal ohrožení v rovině rozpočtu). 

Další postup projednání tohoto návrhu rozpočtu byl detailně projednán v ROK        

22. 11. 2021, je již zveřejněn a vyvěšen, nyní bude předložen ke schválení ZOK 

13. 12. 2021, návrh rozpočtu byl projednán s politickými kluby a nyní také na tomto 

zasedání Finančního výboru.  

K tomuto bodu otevřel Ing. Jurečka debatu. Jako první se přihlásil Ing. Potužák. 

Dotazoval se na dopravní obslužnost a s tím spojenou optimalizaci, která byla 

zmíněna Ing. Vlachem v prezentaci. Ing. Vlach na toto reagoval s tím, že radě byl 

uložen úkol, aby byla zpracována analýza a řešila se optimalizace ve vztahu 

k výdajům hlavně v těch oblastech, kde dochází k neefektivnímu souběhu dopravní 

obslužnosti autobusové a železniční (s tím, že dopravní obslužnost by jako celek 

měla klesnout víc jak o 5%). K tomuto tématu ještě doplnil informace hejtman 

Ing. Suchánek, že v rámci této optimalizace byla domluvena spolupráce s externí 

firmou, v této chvíli ještě není analýza provedena a stále se na ni pracuje. K tomuto 

se ještě dotazoval Ing. Jurečka, zda je prováděn dozor nad poskytováním těchto 

služeb, případné sankce při neplnění. Ing. Suchánek sdělil, že tato kontrola 

a důslednější dohlížení nad kvalitou nabízené služby bude určitě prováděna, 

ale momentálně se nedá predikovat, jaký to bude mít dopad do rozpočtu. 

Ing. Mazochová vznesla několik dotazů: 1. zda jsou odhadnuty finanční dopady na 

krajský rozpočet, pokud nebude schválen státní rozpočet, 2. růst platů 

zaměstnanců z důvodu dopadu nařízení vlády, 3. jakým způsobem se projeví 

v rozpočtu růst energií a zda úřad a příspěvkové organizace fixují energie, 

4. účelem splacení revolvingový úvěr je pouze ten, aby byla snížena úvěrová 

zadluženost? 

K dotazu č. 4 se jako první vyjádřil Ing. Suchánek, který také zdůraznil, že v případě 

nynější splátky dojde k úspoře finančních prostředků a na tomto se shodla i rada. 

Ing. Vlach reagoval na další dotazy. V případě dotazu č. 3 uvedl, že Olomoucký 

kraj má dobře nasmlouvanou a vysoutěženou elektrickou energii i plyn do roku 

2022, ceny jsou zafixované, růst cen Olomoucký kraj zásadně nepostihne, což 

je výhoda jako pro úřad, tak i pro příspěvkové organizace Olomouckého kraje. 

Co se týká mezd, bylo zde zakalkulováno 1400,- Kč/zaměstnanec, které byly 

vládou schváleny. V případě, že by nová vláda rozhodla o zrušení tohoto navýšení, 

mohl by zde vzniknout prostor pro úspory na úrovni krajského rozpočtu, tak i na 

úrovni příspěvkových organizací. K rozpočtovému provizoriu Ing. Vlach uvedl, že 

90% příjmů OK je tvořeno ze sdílených daní, tak v případě sdílených daní se toto 

procento nemění tím, že je státní rozpočet v provizoriu, tyto daně budou OK 

zasílány stejným mechanizmem ve výši tak, jak přijdou s příslušným procentem. 

Co se týká ostatních příjmů, může se stát, že některé provozní transfery budou 

rozpočtovány nebo poskytovány v prvním čtvrtletí na úrovni loňského roku, což by 
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mohlo znamenat fakt, že příspěvek na výkon státní správy v 1Q nevzroste, ale 

předpokládá se, že po schválení státního rozpočtu by se to mělo narovnat. Zásadní 

dopad rozpočtového provizoria pro rozpočet Olomouckého kraje by být neměl, 

pokud by ale byl doprovozen zamrazením růstu platů, mělo by to naopak efekt toho, 

že by naopak mohlo přinést úspory.  

Ing. Vlach se také vyjádřil k dotazu č. 4. Rozhodnutí, které je navrženo ZOK splatit 

500 mil. Kč úvěr již v roce 2021 je z toho důvodu, že musí být v roce 2022 splacen 

a naopak čerpání 1 mld. Kč revolvingu. Tím, že bude schválen 500 mil. Kč, bude 

kraj tyto prostředky čerpat tak, jak bude potřebovat na financování investic a tím 

se zadlužení rozloží v čase a dojde k tomu, že kraj uspoří 4-6 mil. Kč na úrocích za 

rok 2022.  

S dalším dotazem vystoupil p. Moskal a ten se dotazoval na položku OMPSČ, kde 

je nárůst 40 mil. Kč (služba peněžním ústavům), z jakého důvodu došlo k tomuto 

přesunu? Ing. Vlach odpověděl, že došlo ke zrušení odboru OPŘPO a jeho 

rozpočet byl rozprostřen do rozpočtu ostatních odborů, mezi které patří OMPSČ 

a také OKŘ. Jedná se o částku připadající na pojištění majetku, včetně majetku 

PO. 

Ing. Konvičková se dotazovala na přílohu č. 6, kde je velký nárůst u ORJ 04. 

K tomuto odpověděla Mgr. Fidrová, MBA. Uvedla, že se jedná se o přesun agendy 

zrušeného OPŘPO na OMPSČ (ORJ 04) a že tato problematika byla 

okomentována v předchozím bodě. Ing. Vlach doplnil, že hlavní položkou je převod 

pojistné smlouvy, která zajišťuje pojištění veškerého majetku kraje a jeho 

příspěvkových organizací (pojištění je ve výši 39 200 000 Kč). 

Ing. Jurečka se dotazoval na předpokládaný výhled na rok 2023 v položce dopravní 

obslužnosti. Ing. Vlach sdělil, že tato položka jako celek roste o 166 mil. Kč (což je 

11%) a jeho příčiny jsou 3. První je vliv nově uzavřených smluv (železniční 

dopravy), druhou je růst cen elektrické energie a třetí je růst mezd. Tyto všechny 

faktory vedou k tomu, že dopravní obslužnost roste. Odhad na rok 2023 je obtížné 

stanovit. Za předpokladu, že se růst cen elektrické energie zastaví, mohlo by toto 

být příznivé. 

P. Unzeitig měl otázku ohledně vize do budoucna, případné dlouhodobějšího 

plánu, aby Olomoucký kraj nebyl nejzadluženějším krajem v republice. Na toto 

reagoval Ing. Suchánek s tím, že nynější ekonomická situace není příznivá v celé 

republice. V případě snižování dluhu dlouhodobě nejzadluženějšího kraje v celé 

republice uvedl, že toto není efekt posledního roku, ani posledních čtyřech let. Nyní 

je kraj v úplně jiné ekonomické situaci, než byl za posledních 8 let, kdy se tento 

dluh snižoval opravdu významně.  Byla předpokládána i optimističtější vize, tak jako 

je uvedeno v programovém prohlášení, tedy zlepšovat finanční kondici kraje. 

Mgr. Fidrová, MBA doplnila, že dluh, který nyní v tomto roce snížíme je -514 mil. 

Kč. Za poslední čtyři roky se podařilo snížit absolutní dluh jen o částku, jako je 
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částka za tento rok. Také uvedla, že si provedla porovnání zadluženosti ostatních 

krajů k 31. 12. 2020, a i když byl kraj ke konci roku 2020 nejzadluženějším krajem, 

tak Středočeský kraj evidoval 3 100 000 tis. Kč, což je rozdíl oproti OK o cca 

100 mil. Kč. Lze tedy předpokládat, že v případě splacení tak velké částky, 

Olomoucký kraj již nebude mezi posledními nejzadluženějšími kraji. 

Další porovnání bude provedeno až po ukončení tohoto roku a opět bude 

předloženo na zasedání Finančního výboru. Ing. Jurečka k tomuto také doplnil, 

že Olomoucký kraj by mohl obdržet ze SFDI částku ve výši 6 mld. Kč. 

Dále se dotazoval Ing. Skyba na srovnání rozpočtu i s jinými kraji - zda by nebylo 

možné poskytnout srovnání s těmito kraji. Mgr. Fidrová, MBA reagovala s tím, 

že tato informace byla poskytována v rámci závěrečného účtu, kdy je již uzavřeno 

hospodaření Olomouckého kraje za uplynulý rok. Toto srovnání bude provedeno 

a předloženo Finančnímu výboru. Tuto otázku také okomentoval Ing. Vlach. Další 

dotaz se týkal doplňování předpokládaného externího zdroje financování 

ke každému projektu - přílohy č. 05 g) projekty investiční. Na toto reagovala 

Mgr. Fidrová, MBA a také Ing. Vlach. Ten sdělil, že v příloze č. 05 c) a d) jsou 

obsaženy projekty, které jsou financovány z rozpočtu Olomouckého kraje a není 

zde předpoklad jiných dotací. A u přílohy 05 f) a g) jsou to projekty, které jsou 

kofinancované z dotací a u těchto je dotace uvedena.  

V rámci tohoto bodu vyslovil Ing. Suchánek myšlenku, zda by nebylo vhodné 

uskutečnit jednání Finančního výboru dříve, než je poslední jednání FV před 

zasedáním ZOK. Ing. Jurečka uvedl, že pokud budou materiály, tak nevidí důvod, 

proč nesvolat Finanční výbor dříve nebo svolat Fianční výbor vícekrát.  

Další dotazy nebyly vzneseny a bylo přistoupeno k hlasování. Prezentace 

k rozpočtu na rok 2022, která byla okomentována Ing. Vlachem, bude záslána 

společně s tímto zápisem. 

Všichni členové hlasovali: pro 16 

 

7) Střednědobý výhled rozpočtu Olomouckého kraje na období 2023-2024 

K tomuto bodu podala souhrnné informace Mgr. Fidrová, MBA. Uvedla, jaký 

je princip tvorby střednědobého výhledu, že střednědobý výhled vychází z návrhu 

rozpočtu na rok 2022. Jsou v něm zapracovány splátky úvěrů včetně úroků z úvěrů 

a čerpání revolvingového úvěru. Plánované příjmy a výdaje jsou navrženy ve výši 

návrhu rozpočtu na rok 2022, případně s mírným navýšením. Také souhrnně 

informovala o přílohách, které obsahují přehled úvěrů a půjček splacených v roce 

2021, grafické znázornění splácení úvěrů a ukazatel dluhové služby dle MF ČR 

(co se týká dluhové služby z pohledu MF je OK na 13,35%). Podle zákona 

o rozpočtové odpovědnosti dosahuje kraj 15,35% z celkových 60%.  

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 



 
Zápis_FV_07_12_2021   Strana 9 (celkem 10) 

Všichni členové hlasovali: pro 16 

 

8) Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – rozpočtové změny - DODATEK 

K tomuto bodu podala informace Mgr. Fidrová, MBA. Uvedla, že tyto rozpočtové 

změny byly předloženy Radě Olomouckého kraje dne 06. 12. 2021, v příloze č. 2 

je uvedena rozpočtová změna, která se týká snížení finančního příspěvku „Střední 

škola technická a obchodní, Olomouc, Kosinova 4 – Fasáda světlíku“. Tyto peníze 

jsou zapojovány zpět do rozpočtu.  

V tomto bodě se přihlásila o slovo Ing. Konvičková, která sdělila, že u bodu č. 8, 9 

a 10 se zdrží hlasování z důvodu nedostatku času na prostudování těchto 

materiálů. Požádala, aby na příští jednání Finančního výboru byly materiály 

odeslány co nejdříve (v tomto případě bylo jednání ROK dne 06. 12. 2021 

a předmětné materiály byly odeslány v 10:43 hod následující den). 

 

Komentář tajemníka k žádosti Ing. Konvičkové: Doplněné body jsou zasílány jako 

dodatečné a v zaslaném mailu byli členové Finančního výboru seznámeni s tím, 

že jim materiály budou, vzhledem k jednání rady dne 06. 12. 2021, zaslány 

v co možná nejkratším termínu. Jednání Rady Olomouckého kraje probíhalo 

od 10:00 hod., jednotlivé body byly projednány dle seřazeného pořadí jednotlivých 

odborů. Následně zpracovatelé příslušných materiálů čekali na neautorizované 

usnesení z této rady, které obdrželi dne 07. 12. 2021. Číslo tohoto usnesení uvádí 

do materiálu, který je dále předkládán na ZOK (např. materiál rozpočtové změny). 

Zpracovatelé také čekali na propojení příslušného materiálu s bodem programu, 

toto je v gesci OKH a ze strany OE není možné toto nijak ovlivnit. V tomto případě 

měli zpracovatelé povinnost svoje materiály vložit do systému Intradoc nejpozději 

dne 07. 12. 2021 do 11:00 hod. Z tohoto důvodu nebylo možné zaslat dodatečné 

materiály dříve. Tato situace se pravděpodobně bude opakovat v případech, kdy 

bude svoláno zasedání Finančního výboru den po jednání Rady Olomouckého 

kraje. 

Všichni členové hlasovali: pro 15 / zdržel se/ 1 

 

9) Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – splátka revolvingového úvěru Komerční 

banky, a.s., II 

Tento bod okomentovala Mgr. Fidrová, MBA. Uvedla, že se jedná o splátku 

revolvingového úvěru, který byl přijat na překlenutí v roce 2020. V rozpočtu bylo 

uvedeno, že v letošním roce bude splaceno 150 mil. Kč, nyní je navrhováno 

mimořádně splatit částku 250 mil. Kč, protože i v roce 2020 bylo mimořádně 

splaceno 100 mil. Kč. Po úhradě 400 mil. Kč bude celkově revolvingový úvěr 

splacen a tím pádem bude o jeden úvěr méně.  

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 

Všichni členové hlasovali: pro 15 / zdržel se/ 1 
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10) Rozpočet Olomouckého kraje 2021 – splátka úvěru na financování oprav, 

investic a projektů - DODATEK 

Tento bod okomentovala Mgr. Fidrová, MBA s tím, že se jedná o splátku 73 mil. Kč 

(komentář byl již u bodu 4), na úvěru zůstává nesplacených 147 mil. Kč. 

K tomuto bodu neměl nikdo z přítomných žádné dotazy. 

Všichni členové hlasovali: pro 15/ zdržel se/ 1 

 

11) Různé 

V bodu různé připomněl Ing. Jurečka, že na posledním zasedání Finančního 

výboru oslovil všechny členy o případné dotazy nebo podněty, které budou 

předloženy na tomto zasedání. Uvedl, že byly doručeny celkem 2 dotazy. První 

se týkal dotazu k online režimu jednání Finančního výboru. S ohledem 

na technické možnosti není zatím možná kombinace prezenční a online připojení. 

Další dotaz se týkal vize akciové společnosti Servisní společnosti odpady 

Olomouckého kraje z hlediska nároků na krajský rozpočet. Ing. Jurečka oslovil 

pana radního Šmídu, aby ho informoval o činnosti této společnosti. Tato odpověď 

bude rozeslána společně s tímto zápisem všem členům Finančního výboru. 

V odpovědi se Ing. Šmída vyjadřuje o finančních prostředcích, které byly uvolněny 

z rozpočtu Olomouckého kraje. Ing. Jurečka také podotkl, že dotaz k této 

společnosti je spíše v gesci životního prostředí. Dále uvedl, že Finanční výbor není 

určen k tomto typu otázek, které se týkají recyklace a odpadového hospodářství. 

K tomuto tématu se také vyjádřil Ing. Suchánek. Uvedl, že se stanoviskem 

Ing. Jurečky souhlasí a byl překvapen, že byl takový dotaz na Finanční výbor 

položen a ještě doplnil další informace k této společnosti z pohledu financování ze 

strany Olomouckého kraje.  

V samém závěru si vzal slovo hejtman Ing. Suchánek a poděkoval všem přítomným 

za práci a popřál jim příjemné svátky. I předseda Finančního výboru Ing. Jurečka 

poděkoval všem přítomným a zasedání Finančního výboru formou 

videokonference v 14:38 hod. ukončil. 

V Olomouci dne 10. 12. 2021 

 

           ………………………………. 

Ing. Marian Jurečka 
předseda výboru 

Přílohy:  
- Prezenční listina 

Zapsala: Balabuchová Jana, Ing. 

Kontrolu provedla: Mgr. Fidrová Olga, MBA 


